
 

Protokół Nr 12/2020 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                  

i Transportu w dniu 20 marca 2020 r. 

 

   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane przez: 

Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z następującym porządkiem 

posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Analiza sytuacji w oświacie, w tym likwidacja lub reorganizacja gminnych jednostek 

organizacyjnych: (ilość uczniów i nauczycieli w szkołach, koszty dowozu do szkół, 

koszty utrzymania szkół, kwoty dofinansowania do podręczników). 

4. Analiza projektów uchwał pod obrady XI sesji Rady Gminy Brańsk przyjętych 

Zarządzeniem Nr 152/2020 Wójta Gminy Brańsk z dnia 16 marca 2020r. w sprawie 

przygotowania projektów uchwał pod obrady XI sesji Rady Gminy Brańsk - 

wyrażenie opinii w tej sprawie. 

5. Sprawy różne. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, 

ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 

                                                                                                                 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 

Budownictwa  i Transportu wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu – obecni wszyscy: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 

2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 

3. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 

4. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 

5. Anna Czesława Żero   Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 

2. Grażyna Płonowska   Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

3. Monika Agnieszka Dygas  Skarbnik Gminy 

4. Monika Falkowska   Kier. Ref. RŚ 

5. Izabela Szczepańska   Kier. Ref. RO 

 

Ad.1 Przewodniczący Komisji radny Pan Marek Brzozowski otworzył posiedzenie powitał 

przybyłych członków Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu 

oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, opinii itp.  

 

Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 

Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja w głosowaniu jawnym 

głosami 5 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła                 

jednogłośnie. 

 



Ad. 3 Analiza sytuacji w oświacie, w tym likwidacja lub reorganizacja gminnych jednostek 

organizacyjnych: (ilość uczniów i nauczycieli w szkołach, koszty dowozu do szkół, koszty 

utrzymania szkół, kwoty dofinansowania do podręczników): 

 

  Informację o sytuacji w oświacie przedstawiła Izabela Szczepańska Kierownik Referatu 

Organizacyjnego Oświaty i Kultury w następującym zakresie: 

 

„Aktualna liczba dzieci i nauczycieli w szkołach (stan na 1 marca 2020 r.) 

 
Nazwa szkoły Liczba zatrudnionych 

nauczycieli 

Liczba uczniów w roku 

szkolnym 2019/2020 

Szkoła Podstawowa w Domanowie 27 188 

Szkoła Podstawowa w Holonkach 24 147 

Szkoła Podstawowa w Chojewie 15 67  

Szkoła Podstawowa w Mniu 11 15  

Łącznie 77 417 

 

I. Koszty utrzymania szkół w 2019 r. 

Nazwa 
szkoły  

Wydatki 
całkowite  

Dotacje z 
zakresu 

wychowania 
przedszkolnego  

Wydatki po 
odjęciu 
dotacji  

Stołówka  Subwencja za 
rok 2019  

Dopłata  
z budżetu 

Gminy  

Koszt 
utrzymani

a  
1 ucznia  

Domanowo  2 442 607,61  49 105,00  2 393,502,61  241 943,09  1 216 198,38  - 935 361,14  11 887,07  

Holonki  1 911 339,31  40 687,00  1 870 652,31  -  1 246 798,98  - 623 853,33  12 725,53  

Chojewo  876 324,08  23 851,00  852 473,08  -  455 074,21  - 397 398,87  12 723,48  

Mień  510 517,99  -  510 517,99  -  205 409,18  - 305 108,81  34 034,53  

Glinnik  303 465,17  -  303 465,17  -  70 632,71  - 232 832,46 23 343,47  

Oleksin  329 063,78  -  329 063,78  -  108 665,60  - 220 398,18  16 453,19  

Łącznie:  6 373 317,94  113 643,00  6 259 674,94  241 943,09  3 302 779,06  - 2 714 952,79  -  

 

 

II. Informacje dot. dowozu uczniów do szkół 

Data obowiązywania umowy Całkowita wartość 

umowy brutto 

Kwota miesięczna 

brutto 

Ilość kursów Przewoźnik 

Dowóz uczniów do szkół na terenie Gminy Brańsk 

 

styczeń 2019 – czerwiec 2020  

 (16 miesięcy) 

750 400,00 zł 46 900,00 zł 2 kursy na wszystkich 

trasach 

PKS Nova 

styczeń 2018 – grudzień 2018   

(10 miesięcy) 

194 400,00 zł 19 400,00 zł 1 kurs na wszystkich 

trasach + 1 dodatkowy 

kurs na jednej trasie 

PKS Nova 

październik 2017 – grudzień 2017   

(3 miesiące) - aneks 

67 149,69 22 383,23 zł 1 kurs na wszystkich 

trasach + 1 dodatkowy 

kurs na jednej trasie 

PKS Nova 

Styczeń 2017 – wrzesień 2017 

 (7 miesięcy) 

135 080,00 zł 19 440,00 zł 1 kurs na wszystkich 

trasach 

PKS Nova 



Dowóz uczniów niepełnosprawnych do ZSS w Bielsku Podlaskim 

 

wrzesień 2019 – czerwiec 2020  

(10 miesięcy) 

83 376,00 zł 8 337,60 1 kurs PKS Nowa 

styczeń 2019 – czerwiec 2019  

(6 miesięcy) 

49 998,00 zł 8 333,00 1 kurs Arriva 

styczeń 2018 – grudzień 2018  

(10 miesięcy) 

32 980,00 zł 3 298,00 1 kurs Arriva 

styczeń 2017 – grudzień 2017  

(10 miesięcy) 

33 990,00 zł  3 399,00 1 kurs Arriva 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki zadał pytanie, czy w związku z tym, że dwukrotnie podrożały 

koszty dowozu dzieci niepełnosprawnych w roku szkolnym 2019-2020,  nie opłacałoby się 

dowozić we własnym zakresie? 

 Poddał pod rozwagę taką możliwość - Nie podjęto dyskusji w tym temacie. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zapytała, czy w związku z tym, że 

wprowadzono stan epidemii w kraju i być może szkoły przez dwa miesiące będą zamknięte, 

przewidziano taki zapis w umowie z przewoźnikiem, o nie płaceniu za ten czas, czy gmina 

będzie płacić?  

  

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO udzieliła odpowiedzi, że nie ma w umowie takiego 

zapisu, wcześniej umowy były zawierane z przewoźnikiem w trybie „z wolnej ręki”, warunki 

umowy były negocjowane, wtedy też były ustalane limity kilometrów do wykorzystania. 

Obecnie ze względu na wartość umowy należało przeprowadzić przetarg, aby było wszystko 

zgodnie z przepisami. W przetargu nie ma już limitów kilometrów i jakichkolwiek negocjacji. 

Przewoźnik może z nami rozmawiać na ten temat, ale nie jest zobowiązany. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy zasugerowała, aby na przyszłość mieć to na względzie, gdyż 

taka sytuacja może się powtórzyć.  

 

Na pytanie radnych, w jaki sposób gmina rozlicza się z przewoźnikiem? 

 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO poinformowała, że Gmina rozlicza się na 

podstawie biletów miesięcznych i na miesiąc marzec 2020r. bilety już zostały zakupione. 

 

   W wyniku dyskusji radnych ustalono, że należy porozmawiać z przewoźnikiem i znaleźć 

dla obu stron satysfakcjonujące rozwiązanie. 

 

   W dalszej części posiedzenia Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO przedstawiła 

wysokość dotacji na podręczniki materiały ćwiczeniowe: 

 

V.  Dotacje na podręczniki i materiały ćwiczeniowe: 

2019 r. – 29 867,00 zł (likwidacja gimnazjów) 

2018 r. – 41 725,77 zł 

2017 r. - 53 711,59 zł (zmiana struktury szkół podstawowych (8-klasowa) i podstawy 

programowej) 

2016 r. – 32 808,32 zł” 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki zadał pytanie, czy rodzice uczniów Szkoły Podstawowej            

w Mniu, zgłaszali się do gminy z pytaniami odnośnie szkoły, od chwili podjęcia uchwały 

intencyjnej o likwidacji szkoły? 



 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO udzieliła odpowiedzi, że nikt z urzędem się nie 

kontaktował. Natomiast Podlaski Kurator Oświaty pozytywnie zaopiniował uchwały 

intencyjne dot. likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu i obniżenia struktury organizacyjnej 

w Szkole Filialnej w Świrydach. 

 Dalej Pani Kierownik powiedziała – „na dzień dzisiejszy nie jest wiadome, czy dzieci            

z Mnia pójdą do Szkoły w Domanowie. W odpowiedzi na gminne ankiety wysłane do 

rodziców, w miesiącu lutym wpłynęły do urzędu gminy tylko trzy i na tym stanęło.            

Pani Dyrektor Szkoły z Domanowa musi się zorientować w sytuacji, gdyż będzie musiała 

przygotować arkusz organizacyjny na kolejny rok szkolny”. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała - „obecnie kilkoro dzieci z Mnia dojeżdża do 

Szkoły w Domanowie i mają zapewniony transport przez Gminę Brańsk, następnie zadała 

pytanie - czy w związku z tym, że zwiększy się liczba uczniów dojeżdżających, nastąpi 

wzrost kosztów dowozu?” 

 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO udzieliła odpowiedzi, że  dodatkowych kosztów 

nie będzie.  

 

   Na pytanie Wiceprzewodniczącego, czy to oznacza, że pozostali rodzice z Mnia,   

zbagatelizowali rekrutację? 

 

   Kierownik Ref. RO  Pani Szczepańska poinformowała, że pozostali rodzice zbagatelizowali 

gminne ankiety i inne pisma w tej sprawie, po prostu nie udzielili odpowiedzi. 

 

   W dalszej  dyskusji radni rozważali różne sposoby dotarcia do rodziców w celu zachęcenia 

ich, żeby posłali swoje dzieci do Szkoły w Domanowie. m.in. poprzez zorganizowanie 

spotkania z rodzicami przez Dyrektora Szkoły Podstawowej w Domanowie, podanie 

informacji do publicznej wiadomości.  

 

   Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że informacja o likwidacji szkoły w Mniu „poszła” 

do rodziców i o tym wiedzą. Natomiast Gmina w żaden sposób nie może wymuszać decyzji 

na rodzicach, gdzie mają posłać swoje dzieci. Trzeba czekać aż sami się zgłoszą. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy m.in. powiedziała – „ta trójka dzieci z Mnia, czy nawet 

piętnaścioro jak pójdą do Domanowa, to wielkiego „bum” nie będzie. Nawet jedna klasa nie 

utworzy się z tego tytułu, ponieważ liczebność klas jest mała i „rozejdą się po klasach”.  

Dalej powiedziała -  „z racji tej, że też jestem nauczycielem martwię się o kadrę i dyrektora. 

Bo dobry dyrektor i dobra kadra powinni wspólnie zmotywować rodziców, aby dzieci z Mnia 

poszły do Domanowa, a rolą dyrektora jest przekonanie władz gminy, aby kadrę zatrudnić 

przynajmniej po ½ etatu dla każdego. Wówczas sprawa byłaby rozwiązana. Wszyscy muszą 

się zjednoczyć, bo mamy jeden wspólny cel,  ludzie chcą pracować, dzieci przyjdą do 

Domanowa a za nimi dodatkowe środki finansowe. Także wszystko zależy od Rady 

Pedagogicznej, Dyrektora i wspólnego porozumienia”. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy zapytał, ile osób zgłosiło się po rekrutacji do 

Domanowa? 

 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO udzieliła odpowiedzi, że   na razie rekrutacja 

została przeprowadzona tylko do przedszkoli, zgłosiło się 40 osób do Punktu Przedszkolnego 

i 11 osób będzie w „zerówce” 

 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że w Punkcie Przedszkolnym z 40 osób powstaną 

dwa oddziały – to dużo, następnie zapytała, czy do tego Punktu Przedszkolnego zgłosiły się 



dzieci z Mnia? 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski odnosząc się do pytania 

poinformował, że rozmawiał z Panią Dyrektor i z tego, co zrozumiał, 6-ro dzieci z Mnia, 

które obecnie uczęszczają  do Szkoły Podstawowej w Domanowie ma  rodzeństwo i rodzice 

zapowiedzieli,  że ich także „poślą” do Domanowa, natomiast o reszcie nic nie wiadome. 

 

   Wójt Gminy odnosząc się do wcześniejszej dyskusji radnych zapewnił – „wszystkie dzieci, 

które się zgłoszą do Domanowa, zostaną przyjęte. Jeśli chodzi o Świrydy tam jest 19 dzieci     

i one będą w jednej klasie, chociaż sugestie były, aby utworzyć dwa odziały jeden: (3-4 latki) 

- 8 osób i drugi oddział z pozostałych dzieci - 11 osób, ale ustaliliśmy z Panią Kierownik, że 

takie działania nie mają sensu, zwłaszcza, że w tym troku też jest jedna grupa uczniów licząca 

18 osób”. 

 

  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski odnosząc się do przedstawionych 

przez Wójta informacji, zasugerował rozwiązanie – „jeżeli rodzice w Świrydach chcą 

podziału na dwa oddziały, to zapraszam do Domanowa a jeżeli jeden to dzieci pozostaną         

w Świrydach”. 

 

  Dalej Wójt Gminy m.in. powiedział – „co można było połączyć, zostało połączone, czekamy 

na końcowy wynik rekrutacji, łączymy tylko takie przedmioty, które można łączyć jak: w-f, 

plastyka, muzyka. Na pewno działania są podejmowane na korzyść dzieci. Opinia Kuratorium 

na Świrydy również jest pozytywna, na spotkaniu z rodzicami w Świrydach w ogóle nie było 

dyskusji, chodziło tylko czy te dzieci będziemy dowozili. Zapewnimy dwa kursy odwożące 

po zajęciach, także nie będzie problemu. Kilkoro dzieci ze Świryd „pójdzie do Topczewa”, 

także z czasem Szkoła w Świrydach sama się rozwiąże. Natomiast rodzice z Mnia w ogóle nie 

wykazują żadnego zainteresowania, nie było ich na komisji, na sesji, bardziej chyba 

przygotowują się do zamknięcia tej szkoły i obchodów 100-lecia szkoły. Nie chcę ingerować 

w wolę rodzica. (Podobnie podjęliśmy decyzję o wyborze dróg, które będziemy remontować, 

zgodnie z zapowiedzią mieszkańcy poszczególnych wsi wskazali odcinki dróg do 

wybetonowania a na sesji ustalimy odcinki dróg najpotrzebniejszych do remontu i tak 

będziemy działać)”.  

 Wracając do oświaty Wójt Gminy powiedział – „ogólnie dyrektorzy szkół przykładają się do 

opracowywania arkuszy organizacyjnych, aby nauczanie przebiegało sprawnie i z korzyścią 

dla gminy. Niektórzy próbują coś wymusić, ale nad wszystkim czuwa Pani Iza Szczepańska    

i zwraca uwagę na sprawy „naciągane”, o czym mnie informuje. Ogólnie dyrektorom szkół 

należą się podziękowania, w podejmowanych decyzjach zachowują rozsądek, wspólnie 

tworzymy jedność, aby dzieci mogły uczyć się w dobrych warunkach”. 

 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO wróciła jeszcze do sprawy dowozu dzieci do szkół 

zapytała, czy radni nadal akceptują dwa kursy odwozu dzieci, mimo że będzie drożej, ale 

„maluszki” po godz. 12:00 będą wracały do domu a nie o 15:00, co znacznie wpłynęłoby na 

wzrost godzin w  świetlicach. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że godziny w szkole wydłużają się z powodu         

8 klasy, gdyż mają wydłużony program. 

 

   Radni jednogłośnie opowiedzieli się za dwoma kursami, w tym jednym odwożącym dzieci 

młodsze, przychylając się tym samym do woli rodziców, którzy byli za dodatkowym kursem 

odwożącym dzieci najmłodsze.  

 

  W tym miejscu Wójt Gminy zwrócił się do Pani Kierownik Ref. RO o przedstawienie 

wydatków na oświatę w związku ze wzrostem średniej krajowej, wynagrodzeń dla 

nauczycieli i wzrostem za wychowawstwo klasy? 



 

Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref. RO przedstawiła następujące dane: 

 

Wzrost wydatków na oświatę spowodowany wzrostem wynagrodzeń nauczycieli: 

 Rok 2018  Rok 2019  
 

Różnica  

Wynagrodzenia 
zasadnicze nauczycieli 

wraz z pochodnymi  
i dodatkami  

4 375 152,00  4 849 558,00  474 406,00  

Dodatek za 
wychowawstwo  

21 576,00  62 542,00  40 966,00  

Łącznie:  4 375 152,00 4 880 685,00 505 533,00 
 

 

Wójt Gminy podsumowując informację powiedział, że w taki to sposób uszczęśliwia się 

samorządy, kosztem polityki Państwa. 

 

Na powyższym zakończyła się analiza sytuacji w oświacie na terenie Gminy Brańsk          

i debata nad niniejszym punktem posiedzenia Komisji. 

 

Ad. 4 Analiza projektów uchwał pod obrady XI sesji Rady Gminy Brańsk: 

(Oryginały projektów uchwał znajdują się przy Zarządzeniu Nr 152/2020 Wójta Gminy 

Brańsk z dnia 16 marca 2020r. w sprawie przygotowania projektów uchwał pod obrady XI 

sesji Rady Gminy Brańsk):  

 

1) projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania           

w Białymstoku dotyczącą zaopiniowania projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk        

w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu: 

 

   Pani Izabela Szczepańska Kier. Ref.RO przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały oraz 

opinię Związków, które w swoich opiniach podnosiły zagospodarowanie nauczycieli 

tracących pracę, oraz że znacznie wydłuża się droga dzieci do szkoły, co jest totalną bzdurą 

ponieważ dzieci już jeżdżą do Domanowa. Poinformowała, także o zgłoszonej autopoprawce 

w  treści uzasadnienia, na końcu po wyrazie w Białymstoku dodano: „jest w pełni 

uzasadniona”. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zapytała czy 4 nauczycieli na stałej 

umowie pracujących w Szkole Podstawowej w Mniu, mają „chronienie” przez Związek?  

Ponieważ jeżeli osoba jest chroniona nie można jej zwolnić, zna to z doświadczenia, gdyż na 

terenie gminy miała już miejsce taka sytuacja, gdzie Sąd przywrócił do pracy osobę 

zwolnioną i nakazał wypłacić wynagrodzenie z odsetkami. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski zasugerował, iż obecnie jest 

wolny rynek. 

 

  Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zwróciła uwagę przedmówcy – „nie 

można podchodzić tak, że dzisiaj jest wolny rynek, ponieważ wolny rynek może być                 

w Warszawie, Poznaniu, Wielkopolsce my jesteśmy tutaj w Gminie i zwalniamy swoich ludzi 

którzy są naszymi wyborcami (nie wolno o tym zapominać), może komuś to się wydawać 

śmieszne, ale jestem radną kilkanaście lat i wiem na czym to się  opiera i ostatnie wybory, 

które wygrał wójt, to dzięki nauczycielom (polityka jest taka, że idzie od góry) to wszystko 

jest jedną wielką polityką. Nie bronię konkretnych nauczycieli, bo nie wiem nawet kto tam 

pracuje, ale tych nauczycieli którzy mieszkają pracują na terenie naszej gminy (o czym już 



rozmawiałam z Wójtem) należy jakoś zagospodarować” 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski wyjaśnił do czego zmierzał        

w swojej wypowiedzi, mówiąc m.in. –„w Domanowie powstaną dwa oddziały przedszkolne, 

kadry nauczycielskie będą miały etaty (w pełnym czy niepełnym wymiarze) nie mówię           

o zwolnieniu tylko o reorganizacji. Po to jest dzisiejsze spotkanie, aby system szkolny 

zreorganizować, usprawnić, bo jeżeli będziemy tkwili w tym miejscu,  w którym jesteśmy     

to się „zaklinujemy” 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska podsumowała, że ostatnia 

wypowiedź radnego jest już „lepsza” od poprzedniej (mówiącej o wolnym rynku) wyjaśniła 

także, że chodzi o to, aby zatroszczyć się o nauczycieli uczących i mieszkający na terenie 

gminy Brańsk. 

 

   Wójt Gminy włączając się do dyskusji przypomniał Przewodniczącej Rady, iż nauczyciele       

o których tak walczy, swego czasu robili „nagonkę” na Wójta, na budżet gminy, przez            

co gmina straciła ok. 2-2,5mln.zł.  

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski powtórzył, że nie chodzi mu       

o „wrzucanie wszystkich do jednego kosza”, ale o usprawnienie systemu oświaty bez 

napędzania etatów i miejsc pracy. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska także wyjaśniła, że nie chodzi Jej     

o napędzanie etatów, ale wie, że co najmniej 2 nauczycieli da się zatrudnić na terenie gminy. 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki zwrócił uwagę na fakt, iż nauczyciele powinni wykazać  się 

solidarnością wobec nauczycieli tracących pracę, (ustąpić miejsca - trzem osobom, to nie jest 

tak dużo, ponieważ czwarta osoba odchodzi na emeryturę).  

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska zawnioskowała, aby podczas sesji 

Rady Gminy było zaznaczone, że mimo wszystko, że szkoła jest likwidowana, zapewniamy 

miejsca dla dzieci, że będą miały godne warunki nauki, będą dowożone, że kadra też na tym 

nie straci. 

 

   Kończąc dyskusję Wójt Gminy zaznaczył, że nauczyciele zgodnie z posiadanymi 

kompetencjami zostaną zagospodarowani, w jednej czy kilku szkłach, w pierwszej kolejności 

będą prowadzone rozmowy z nauczycielami mieszkającymi na terenie Gminy Brańsk.  

 

   Radna Pani Anna Żero zasugerowała, że dobry nauczyciel i dobry pracownik „sam się 

obroni” bez udziału Związków. 

  

   W wyniku zakończenia dyskusji Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  

„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

 

2) projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, Zarząd Oddziału w Brańsku dotycząca zaopiniowania projektu Uchwały 

Rady Gminy Brańsk  w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu: 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 



Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

3) projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Mniu: 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

4) projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Organizacji 

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty i Wychowania           

w Białymstoku dotyczącą zaopiniowania  projektu Uchwały Rady Gminy Brańsk       

w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. por. Izydora Kołakowskiego 

w Domanowie poprzez obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły Filialnej 

w Świrydach  do klas I-III:  

 

Kierownik Referatu RO Pani Izabela Szczepańska poinformowała, że Związki Zawodowe 

Nauczycieli w swoich opiniach odnosiły się do dwóch szkół i podnosiły te same zarzuty, 

wobec  likwidacji szkoły w Mniu i reorganizacji szkoły w Domanowie. 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

5) projekt uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Związku Nauczycielstwa 

Polskiego, Zarząd Oddziału w Brańsku dotycząca zaopiniowania projektu Uchwały 

Rady Gminy Brańsk  w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. por. Izydora 

Kołakowskiego w Domanowie poprzez obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły 

Filialnej w Świrydach do klas I-III:  

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

6) projekt uchwały w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej im. por. Izydora 

Kołakowskiego w Domanowie poprzez obniżenie struktury organizacyjnej Szkoły 

Filialnej w Świrydach  do klas I-III: 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

7) projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnemu Ośrodkowi 

Upowszechniania Kultury:  

 

   Inspektor Biura Rady poinformowała, że projekt uchwały zakłada wprowadzenie do 

realizacji przez GOUK, nowego zadania „tworzenie gminnych klubów seniora i ich 

prowadzenie na podstawie odrębnego regulaminu określonego zarządzeniem Dyrektora 

GOUK oraz prowadzenie rejestru klubów seniora” 
 



Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 
 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

8) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2020 rok: 

   Inspektor Biura Rady poinformowała, że niniejszą uchwałą wprowadza się zmianę 

polegającą na zwiększeniu puli środków przeznaczonych na realizację gminnego programu     

o środki finansowe niewykorzystane w roku ubiegłym, w stosunku do środków 

zaplanowanych           w grudniowej uchwale. Jest to kwota 2.811,00zł. Ponadto zmienia się 

zasady wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Wynagrodzenia były miesięczne według procentowych stawek w stosunku do 

najniższego wynagrodzenia ustalonego Zarządzeniem Ministra Pracy i Polityki Socjalnej       

w sprawie najniższego wynagrodzenia za pracę pracowników, obecnie proponuje się 

wynagrodzenia miesięczne        o stałych stawkach brutto. 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

9) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Brańsk 

na lata 2020 – 2022, przedstawiła Kierownik GOPS 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

10) projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom tego pozbawionym, 

w tym osobom bezdomnym przedstawiła Kierownik GOPS 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

11) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Brańsk na rok 

2020”przedstawiła wraz z uzasadnieniem Pani Monika Falkowska Kier. Referatu RI 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

   W tym miejscu Pani Kierownik Referatu RI przedstawiła także informację Kancelarii 

Radców Prawnych i Adwokatów w imieniu Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami w Polsce 

Oddział w Augustowie dotyczącą Schroniska dla Zwierząt w Radysach, zarzucającą 

Schronisku niewłaściwe funkcjonowanie, w tym opiekowanie się bezdomnymi psami.  



Następnie wyjaśniła, że w ubiegłym roku, z Urzędu Gminy była przeprowadzona kontrola    

w Schronisku, podczas której nie stwierdzono nieprawidłowości. Na potwierdzenie 

wyników kontroli Kierownik odczytała protokół pokontrolny. Zapowiedziała też częstsze 

kontrole w schronisku. Dalej wyjaśniła, że  przed podpisaniem umowy ze Schroniskiem 

wystąpiono z zapytaniem ofertowym do 12 podmiotów, gdzie swoje oferty złożyły tylko 2, 

w tym jedna oferta była znacznie droższa od oferty Schroniska w Radysach. Bez 

wyszczególnienia czy to pies dorosły, czy szczeniak utrzymanie zwierzęcia kosztuje 4 tys. 

zł. Dodatkowo za zwierzę nie zaadaptowane gmina musiałaby ponosić koszty ok. 9zł          

za dobę/ za 1 sztukę. Ponadto Kierownik poinformowała, że gmina zarzucana jest 

wnioskami o udostepnienie informacji publicznej dotyczącej odławianych psów. 

Zwarzywszy na fakt,  iż nad tym schroniskiem, też jest sprawowana kontrola przez różne 

instytucje i Schronisko nie jest zamykane, można wywnioskować, że funkcjonuje 

prawidłowo. 

 

   Radny Pan Marek Brzozowski skomentował, że skoro Schronisko w Radysach  posiada 

zezwolenie, nad nim pełni nadzór Powiatowy Lekarz Weterynarii, warunki sanitarne są 

zapewnione, to dlaczego gmina miałaby nie podpisać umowy na współpracę. 

 

   Radna Pani Anna Żero zauważyła, że skoro Kancelaria Prawna ma jakieś informacje          

o nieprawidłowościach w Schronisku, powinna wystąpić do Podmiotu wydającego 

zezwolenie lub do Prokuratury. 

 

Takie same stanowisko zajął radny Pan Witold Sierocki. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, poinformowała, że po kontroli     

w której wzięła udział, była mile zaskoczona, stwierdziła, że niejeden pies z gminnego 

podwórka mógłby pozazdrościć takich warunków: psy są dokarmiane 2 razy dziennie,  mają 

dostęp do wody, w klatkach jest czysto. Wiadome jest tych psów jest dużo, one szczekały, 

ale dlatego, że pojawiły się osoby im obce. Nie było widać psów leżących, „śmierdzących”, 

naprawdę był porządek.   

 

12) projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

przedstawiła wraz z uzasadnieniem Pani Monika Falkowska Kier. Referatu RI 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

13) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku 

 

   Inspektor Biura Rady odczytała treść wniosku o zmianę przeznaczenia działki                      

w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Brańsk. 

 

   W pierwszej kolejności głos w tej sprawie zabrał Wójt Gminy Brańsk, informując,              

że wnioskodawca bez wcześniejszego zapoznania się z wytycznymi Miejscowego Planu 

postanowił wybudować dom pod lasem, na działce, którą przekazali rodzice. Bez wzięcia pod 

uwagę obowiązujących przepisów zaczął coś planować, opracowywać i tak jak napisał         

we wniosku prawdopodobnie postawił ogrodzenie. Dopiero przy ubieganiu się o pozwolenie 

na budowę domu o kazało się, że ustalenia Planu dla przedmiotowej działki nie dopuszczają 

budowy budynku mieszkalnego. Wójt poinformował wnioskodawcę, iż budowa budynku 

mieszkalnego nie jest możliwa bez zmiany Planu. Natomiast cała procedura zmian w palnie 



jest czasochłonna i kosztowna. 

   Wnioskodawca występując z pismem do Starosty próbuje wymusić na gminie zmianę 

Planu, co w obecnej sytuacji nie jest możliwe, gdyż rozpoczęta procedura zmierza już           

ku końcowi i w porozumieniu z architektem ustalono, że tej zmiany nie da się wprowadzić na 

tym etapie,  ta sprawa musi czekać w kolejce do następnej zmiany Planu.   

 

   Radny Pan Marek Brzozowski poinformował, że procedura odlesienia działki również nie 

jest prosta, trwa od 1-1,5 roku i obwarowana jest klauzulą, że działka nie może być 

przeznaczona pod budowę. 

 

   Wynikiem rozpatrzenia wniosku jest projekt uchwały przedłożony przez komisję Skarg 

Wniosków i Petycji, z którym radni mieli możliwość się zapoznać. 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

14) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu 

w Bielsku Podlaskim na dofinansowanie zadania pod nazwą „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 1698B ulica w m. Spieszyn” 

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że jest to sprawa znana, środki finansowe na to zadanie 

są zabezpieczone w budżecie gminy. 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów:  „za” 5, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0; 

 

15) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok: 

 

Skarbnik Gminy Pani Monika Agnieszka Dygas poinformowała, że do otrzymanego przez 

radnych projektu uchwały należy wprowadzić dodatkowe zmiany m.in. związane               

z wprowadzeniem do budżetu Projektu „Kompetencje cyfrowe drogą do sukcesu”, zakupu 

autobusu, przyjęciu otrzymanych dotacji, zakupu działki w Brzeźnicy. Następnie Skarbnik 

odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie ze wszystkimi autopoprawkami. 

 

   Wójt Gminy wyjaśnił – „w związku ze sprzedażą niektórych starych gminnych pojazdów, 

planuje się zakupić Busa do 20 osób + kierowca, nadarzyła się też okazja do kupienia działki 

na poszerzenie placu przy gospodarce komunalnej w Brzeźnicy, chcieliśmy zakupić całość 

działki 2 ha, ale sprzedający się wycofał i sprzedaje tylko 1 ha. Będzie to kosztowało           

ok. 100 tys. zł, ale gminie taka działka przy gospodarce komunalnej się przyda”. 

 

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja RGOBiT pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawkami 

stosunkiem głosów:„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

 

16) projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata          

2020-2024 przedstawiła Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy wraz             

z uzasadnieniem i autopoprawkami które zostały już wprowadzone do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie.  

 



Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja RGOBiT pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z autopoprawkami 

stosunkiem głosów:„za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0; 

    

Komisja wydała pozytywną Opinię Nr 17/1/2020 w sprawie projektów uchwał pod obrady    

XI Sesji Rady Gminy Brańsk. (Opinia stanowi  załącznik do oryginału protokołu). 

 

 

Ad. 5  Sprawy różne: 

 

 Wójt Gminy poinformował – „Gmina Brańsk przystępuje do przetargu na zakup 

maszyn do produkcji betonu. Zostaną ogłoszone przetargi na dostawę żwiru                  

i cementu. Pomysł nasz jest dobry, byłem na Forum budowy dróg i było duże 

zdziwienie wielkich potentatów, że jesteśmy jedyną gminą w Polsce, która porywa się 

na takie zadanie. Jeżeli chodzi o technologię, którą tutaj przewidujemy, jak najbardziej 

tak się robi, tylko drogi, autostrady robi się innymi sprzętami a my zaczniemy po 

swojemu. Myślę, że będzie to nasz wspólny sukces, wszystkich mieszkańców naszej 

gminy, bo wszyscy mieszkańcy do tego się przyczynili. Finansowo na pewno będzie 

to korzystne dla gminy, mam kosztorys i wyliczone koszty, gdyby inna firma nam to 

robiła. Ile nas to będzie kosztowało zobaczymy, jak zakupimy wszystkie kruszywa       

i wybudujemy pierwsze kilometry, ile nam czego pójdzie, bo to wszystko jest 

ważone”.   

 

   Na pytanie Wiceprzewodniczącego Pana Marka Brzozowskiego, czy kruszywa zakupione 

będą z dowozem? 

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że zaplanowano zakup kruszywa z dowozem. Dlatego, że musi 

być „dobry towar” i stosowane odpowiednie receptury. Planuje się jeszcze zakupić 

betoniarkę jednofunkcyjną a jak środki finansowe pozwolą może jeszcze samochód. 

Natomiast o parametrach wagi, Wójt chce porozmawiać z radnymi, bo są fachowcami w tej 

dziedzinie. 

 

   Radna Pani Elżbieta Moczulska zapytała jaki jest dalszy plan w stosunku do żwirowni        

w Świrydach i o wycinkę drzew na żwirowni? 

 

   Wójt Gminy wyjaśnił, że trawa rekultywacja żwirowni, będzie wykopany staw i wszystko 

doprowadzone do porządku. Wycinane są krzaki, wywożone korzenie, trochę żwiru 

przeznaczy się na boisko w Domanowie. 

 

   Wójt Gminy nawiązał też do konieczności porządkowania „dzikich” wysypisk śmieci, 

poinformował, że przerażenie bierze, na to, co ludzie wyrzucają, można znaleźć na 

wysypisku nawet krzyż czy dowód osobisty.  Gmina dotychczas nie kierowała sprawy do 

Sądu, na razie upomina. 

 

   Radny Pan Witold Sierocki również wyraził zaniepokojenie sytuacją a zwłaszcza, że śmieci 

zabierane są sprzed domu. 

 

 Inspektor Biura Rady poinformowała o terminie sesji, w dniu 31 marca 2020r.       

godz. 1000 w GOUK w Kalnicy, zaapelowała o czytanie przesyłanych sprawozdań, 

aby na sesji ich nie czytać, bo sesja będzie w reżimie sanitarnym i przeprowadzona      

w jak najkrótszym czasie. 

 



 Inspektor Biura Rady poinformowała, o wniosku w sprawie nadania imienia dla 

świetlicy wiejskiej w Brzeźnicy. Wniosek był skierowany do Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji, która wystąpiła do Wnioskodawcy o przedłożenie dokumentów 

mogących mieć znaczenie przy rozpatrywaniu wniosku.  

 

 

Ad. 6  Zapytania i wolne wnioski: brak 

 

Ad. 7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 1126 

zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/ Alina Adamczyk 

                                                                                               Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                            /-/ Marek Brzozowski 

 

 

        

 

 

 


